
PROTOKÓŁ Nr Vl/2015 
z Sesji Rady Powiatu Toruńskiego 
odbytej w dniu 31 marca 2015 r. 

w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Toruniu 

Przewodniczący Rady Tomasz Zakrzewski o godz. 13 10 otworzył VI Sesję Rady 
Powiatu Toru11skiego. 

Powitał Radnych oraz zaproszonych gości. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili obecnej w obradach bierze udział 18 Radnych, 
wobec czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał. 
Lista obecności stanowi załączni k nr I do protokołu. 

W następnej kolejności Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad VI Sesji Rady 
Powiatu Ton111skiego. ,. 

1. Sprawy organizacyjne: 
a) otwarcie VI Sesji Rady Powiatu, 
b) stwierdzenie prawomocności obrad, 
c) przyjęcie porządku obrad, 
d) przyjęcie protokołu z V Sesj i Rady Powiatu. 

2. Przed-łożenie sprawozdania z działalności Pow iatowego Rzecznika Konsumentów w 2014 
r. 

3. Przedstawien ie in formacj i z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych Powiatu 
Toruńsk iego za 20 I 4 rok. 

4. Analiza informacji nt. rynku pracy w Powiecie Toru11skim oraz programów na rzecz 
aktywizacji osób bezrobotnych w 20 I 4 r. 

5. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiah1 Toru11skiego z organ izacjami 
pozarządowymi w 20 14 r. 

6. Zmiany do budżetu na 2015 rok. 
7. Zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Toru11skiego na lata 2015 -202 1. 
8. Zmiany do uchwały w sprawie określenia zada11 przyjętych do realizacji w roku 2015 

w ramach Pa11stwowego Funduszu Rehabilitacji Osób N iepełnosprawnych. 
9. Informacja o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu w 2014 roku. 
1 O. Informacja Starosty o pracy Zarządu między posiedzeniami. 
11. Interpelacje i zapytania radnych. 
12. Sprawy różne, wnioski i oświadczenia. 
13. Zamknięcie VI Sesj i Rady. 

Radny Paweł Polikowski wniós-1 o rozszerzenie porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia 
uchwały w sprawie przyjęc ia stanowiska dotyczącego wyrażenia sprzeciwu wobec działań 
służb celnych przyczyniających się do likw idacj i Bioetanol AEG sp. z o.o. w Chełmży. 

Wobec powyższego Przewodniczący odczytał zmieniony porządek obrad VI Sesj i Rady 
Powiatu Toruńskiego. 

I. Sprawy organizacyjne: 
a) otwarcie VI Sesji Rady Powiatu, 
b) stwierdzenie prawomocności obrad, 
c) przyjęcie porządku obrad, 



d) przyjęc ie protokołu z V Sesj i Rady Powiatu. 
2. Przedłożenie sprawozdania z dz iałalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów w 2014 

r. 
3. Przedstawienie informacj i z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych Powiatu 

Toru11skiego za 20 14 rok. 
4. Anal iza informacji nt. rynku pracy w Powiecie Toruńskim oraz programów na rzecz 

aktywizacji osób bezrobotnych w 20 14 r. 
5. Sprawozdanie z realizacj i Programu współpracy Powiatu Toru11skiego z organizacjami 

pozarządowymi w 2014 r. 
6. Zmiany do budżetu na 20 15 rok. 
7. Zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Tonu'tskiego na lata 2015 -202 1. 
8. Zmiany do uchwały w sprawie okreś lenia zada11 przyjętych do realizacji w roku 2015 

w ramach Pat'tstwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

9. Podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego wyrażenia sprzeciwu 
wobec dz iałat'l służb celnych przyczyniających się do likwidacj i Bioetanol AEG sp. z o.o. 
w Chełmży. 

IO. Informacja o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu w 2014 roku. 
11. Informacja Starosty o pracy Zarząd'u między posiedzeniami. 
12. Interpelacje i zapytania radnych. 
13. Sprawy różne, wnioski i oświadczenia. 

14. Zamknięcie VI Sesji Rady. 

Radni nie zgłosi li uwag do zmienionego porządku obrad i przyjęli go jednogłośnie. 

d) 
Wobec braku dyskusji w tym punkcie posiedzenia Przewodniczący Rady zarządzi ł 
głosowanie nad przyjęciem protokołu z V Sesj i Rady Powiatu. 

W wyniku przeprowadzonego głosowan ia protokół z V Sesji Rady Powiatu został przyjęty 
jednogłośnie w brzmieniu opracowanym w obecności 18 Radnych. 

W tym miejscu Przewodniczący Rady poprosił o głos I-go zastępcę Komendanta Miejskiego 
Policji Stanisława Mularskiego. 

Zastępca Komendanta Miejskiego Policj i Stanisław Mularski sprostował swoją wypowiedź z 
poprzedniej Sesj i Rady Powiatu oraz przeprosił Wiceprzewodniczącą Rady Powiatu 
Mirosławę Kłosińską. Zaznaczył, że Straż Miejska pomaga w działaniach i funkcjonowaniu 
Policji i ma znaczący wpływ na stan bezpieczet'lstwa i porządku na terenie Gmin i Miasta. 
Wyjaśni ł, że wykrywalność przestępstw jest zadaniem Policji a Straż Miejska ma w tym 
zakresie znikomy wpływ. 

Ad.2. 
Powiatowy Rzeczni k Praw Konsumentów Marzenna Napiórkowska przedstawiła 

sprawozdanie z działalności Powiatowego Rzecznika Praw Konsumentów w 2014 roku. 
Sprawozdan ie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radny Dariusz Meller podziękował Powiatowemu Rzecznikowi Praw Konsumentów za 
profesjonalne i rzetelne wykonywanie obowiązków. 
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Powiatowy Rzecznik Praw Konsumentów powiedziała, że mimo upływu tylu lat pracy pomoc 
ludziom w zafatwianiu ich spraw dalej przynosi dużo satysfakcji i zadowolenia. 

W tym punkcie porządku obrad Radni nie podjęli dalszej dyskusji. 

Ad.3. 
Prezes Zarządu Oddziału Powiatowego Ochotniczych Straży Pożarnych w Toruniu Wiesław 
Bachan przedstawił in formację z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych Powiatu 
Torur'tskiego za 2014 rok. Życzył wszystkim Radnym dużo spokoju, rozwagi, podejmowania 
dobrych decyzji dla dobra lokalnej społeczności. 
Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

W tym momencie do posiedzenia dołączyła Radna Edyta Zakrzewska zwiększając kworum 
do 19 obecnych. 

W tym punkcie porządku obrad Radni nie podjęli dyskusj i. 

Acl.4. 
,. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Waldemar Bartkowiak omówił informację nt. rynku 
pracy w Powiecie Toruńskim oraz programów na rzecz aktywizacj i osób bezrobotnych 
w2014r. 
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radny Paweł Polikowski zapytał ile osób które znalazły pracę w wyniku spadku poziomu 
bezrobocia faktycznie pracuje w Polsce a ilu wyemigrowało za granicę. 

Dyrektor PUP powiedział, że Urząd nie prowadzi ewidencji osób, które podję·ly zatrudnienie 
poza terytorium Polski. Ewidencje dotyczą osób rejestrujących się w Urzędzie Pracy, dane 
dotyczące ilości zatrudnionych poza granicami kraju są bardzo rozbieżne. Ponadto Polska jest 
krajem Unii Europejskiej, w której występuje swobodny przepływ osób, które mogą 
podejmować pracę w miejscu dla siebie najbardziej korzystnym. Jeżeli osoby pracujące w 
krajach UE nabywają zasiłki i wracają do kraju to wypłacane są im zasi łki , następuje więc 
transfer środków z UE do Polski. W roku 2014 do Polski z krajów UE wróciło I I 6 osób, 
które nabyły prawo do zasiłków dla bezrobotnych. 

Radny Michał Ramlau poprosił o przybliżenie sytuacji zatrudnienia w Specjalnej Strefie 
ekonomicznej w Łysomicach. 

Dyrektor PUP odpowiedział, że w Strefie Ekonomicznej było zatrudnionych około 5 tys. 
osób. W wyniku likwidacji firm zatrudnienie spadło o 2,5 tys. osób. Niedawno powstało 
nowe przedsiębiorstwo Katarzynki, które się wciąż rozbudowuje. Nie przeprowadzono 
zwolnień grupowych. Firma Kimoto jest rozbudowywana, będzie tam uruchomiona firma 
produkująca ciasto. W przedsiębiorstwie Orion obecnie zatrudnionych jest 40 osób, z 800 
pracowników. Od dwóch lat w Strefie niewiele się zmienia, nie podejmuje się nowych 
działań, a zatrudnienie jest o wiele mniejsze ze względu na nowoczesne technologie. · Ze 
strony Powiatu podejmowane są liczne działania w zakresie rozwoju małych przedsiębiorstw, 
szkoleń, podnoszenia kwalifikacji osób bezrobotnych. 

Radny Dariusz Meller zwrócił uwagę, że Marszałek Województwa na spotkaniu w Urzędzie 
Marszałkowskim powiedział, że trzeba pomóc Chełmży ze względu na wysoki poziom 
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bezrobocia. Wyraził zaniepokojenie, że porównując poziom bezrobocia w powiecie 
bydgoskim i toruńskim, w naszym rejonie jest on o kilka procent wyższy. W związku z tym 
zapytał, na czym polega działalność Powiatu na rzecz rozwoju przedsiębiorczości, ile 
powstało miejsc pracy. Po drugie, w sprawozdaniu zostało przedstawione, że w Powiecie 
41 18 osób zostało zatrudnionych w ramach pracy subsydiowanej, w związku z tym w jakich 
firmach, oprócz Specjalnej Strefy Ekonomicznej otrzymały zatrudnienie. 

Dyrektor PUP odpowiedział, że w powiecie ziemskim jest mniejsze bezrobocie. Poziom 
bezroboc ia w powiatach uza leżniony j est od wielkośc i sąsiadującej aglomeracji, która ma 
również wpływ na działania Powiatu . W zakresie rozwoju przedsiębiorczości Urząd przekazał 
od I 00 - 250 dotacji na doposażenie stanowisk pracy dla osób bezrobotnych i utworzenie 
własnej działalności jako zalążka przyszłego zakładu pracy. Efektywność tych działa11 jest 
naprawdę bardzo wysoka. Wa1t o zwrócić uwagę na powstającą dużą ilość małych 
przedsiębiorstw na terenie powiatu torufiskiego oraz jakiej narodowości są osoby zatrudnione. 
Jeżeli Urząd nie znajdzie osób bezrobotnych o odpowiednich kwalifikacjach na wskazanie 
przez pracodawców miejsca, Urząd udziela pozytywnej opinii na zatrudnienie cudzoziemców. 
Ponadto Torur'lskie zakłady pracy również zatrudniają mieszka1iców Powiatu. ,. 

Radny Dariusz Meller zaznaczył, że każdy widzi tą kwestię w inny sposób. 

Radny Andrzej Jałocha zwrócił uwagę na przedmiotowe traktowanie pracowników 
zatrudnionych poza pośrednictwem PUP. Zapytał również, czy wie ile takich fi1111 znajduje 
się na lokalnym rynku. 

Dyrektor PUP odpowiedział, że powyższą kwestią zajmuje się Państwowa Inspekcja Pracy. 
Zwrócił uwagę, że pracodawcy którzy dbają o własnych pracowników mogą dużo zyskać. 

W tym punkcie obrad dalszej dyskusj i nie podjęto. 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził 5 minutową przerwę. 
Po przerwie o godz. 143

' wznowiono obrady. 

Ad.5. 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych Jan Krajewski przedstawił projekt 
uchwały Rady Powiatu Toruiiskiego w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Programu 
współpracy Powiatu Torufiskiego z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 
w roku 2014. 

Następnie Wiceprzewodnicząca Komisj i Edukacj i, Kultury i Sportu Honorata Żeglarska 

przedstawiła pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwa-ly. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. Radni nie podjęli dyskusji, wobec czego 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego glosowania, w obecności 19 Radnych, Uchwała Nr Vl/34/2015 
Rady Powiatu Toruńskiego z dnia 31 marca 2015 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z realizacji Programu współpracy Powiatu Toruńskiego z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami w roku 2014 została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Ad.6. 
Starosta Toruński Mirosław Graczyk podkreś li -I , że przedstawione zmiany do budżetu nie 
zmieniają wysokości deficytu budżetowego. 

Pełniąca Obowiązki Zastępcy Głównego Księgowego Alina Jankiewicz zreferowała zmiany 
do budżetu na 20 l 5 rok. 

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Lukasz Kowalski przedstawi-I 
pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radny Andrzej Jałocha zapyta ł o rodzaj inwestycji, na którą przesunięto środk i w wysokości 
ponad 600 tys. zł z działu wydatki bieżące na cele inwestycyjne. 

Starosta Toruński odpowiedział, że jest to tylko techniczne przesunięcie środków w zapisach 
ks ięgowych pomiędzy paragrafami, w celu podniesienia wskaźników wynikających z ustawy 
o finansach publicznych. Nie ma zaplanowanych żadnych nowych zadań inwestycyjnych, 
kwota ta będzie przeznaczona na budowę „nakładek" na drogi. 

Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Rady zamk11ąl dyskusję, odczytał projekt 
uchwały i zarządził głosowanie 

W wyniku przeprowadzonego glosowania, w obecności 19 Radnych, Uchwala Nr 
VI/35/2015 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia 3 1 marca 2015 r. zmieniająca uchwalę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Toruńskiego na 2015 rok została przyjęta 
jednog łośn ie. 

Uchwala stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad.7. 
Pełniąca Obowiązki Zastępcy Głównego Księgowego Alina Jankiewicz zreferowała zmiany 
do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Toru11skiego na lata 20 I 5 - 202 l. 

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Łukasz Kowalski przedstawił 
pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Radni nie podjęli dyskusji, wobec czego Przewodniczący 
odczytał projekt uchwały i zarządził glosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania, w obecności 18 Radnych, Uchwala Nr 
Vl/36/2015 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia 31 marca 2015 r. zmieniająca uchwalę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015 - 2021 została 
przyjęta jednogłośnie. 

Uchwala stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad.8. 
Pełniąca Obowiązki Zastępcy Głównego Księgowego Alina Jankiewicz przedstawi-la projekt 
uchwały Rady Powiatu Toruńskiego zmieniającej uchwalę w sprawie określenia zadań 
przyjętych do realizacji w roku 201 5 w ramach Pa11stwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
N iepelnosprawnych. 
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Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Łukasz Kowalski przedstawił 
pozytywną opinię o przedstawionym projekcie uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Radni nie podjęli dyskusji, wobec czego Przewodniczący 
odczytał projekt uchwały i zarządzi ł glosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego glosowania, w obecnośc i 19 Radnych, Uchwala Nr Vl/37/2015 
Rady Powiatu Toru11skiego z dnia 31 marca 2015 r. zmieniająca uchwałę w sprawie 
określenia zadań przyjętych do realizacji w roku 2015 w ramach Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwala stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Ad.9. 
Radny Paweł Polikowski przedstawi·l obecną sytuację przedsiębiorstwa AEG BIOETANOL 
sp. z o.o. w Chełmży. 

Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję. ,. 

Radny Dariusz Meller zwrócił uwagę na błąd stylistyczny w stanowisku Rady Powiat11 
Toruńsk iego oraz zapytał o źródło powołanych danych dot. bezrobocia w Chełmży. 

Sekretarz Powiatu odpowiedzi ał, że w stanowisku podana jest łączna liczba osób 
bezrobotnych w Gminie i Mieście Chełmża, a stanow isko pod względem stylistycznym jest 
już poprawione. 

W związku z brakiem dalszej dyskusji w tym temacie Przewodniczący odczytał projekt 
uchwały i zarządził głosowanie . 

W wyniku przeprowadzonego głosowania, w obecnośc i 19 Radnych, Uchwała Nr Vl/38/2015 
Rady Powiatu Toruńskiego z dnia 31 marca 2015 r. w sprawie przyjęcia stanowiska 
dotyczącego wyrażenia sprzeciwu wobec działa11 służb celnych przyczyniających się do 
likwidacji BIOETANOL AEG sp. z o.o. w Chełmży została przyjęta jednog-łośnie. 
Uchwala stanow i załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad.JO. 
Starosta Toruńsk i Mirosław Graczyk powiedzia ł , że dzisiaj Przewodniczący Rady Powiatu 
otrzymał Sprawozdanie z wykonan ia budżetu Powiatu Toruńskiego za 20 14 rok. Pozostałym 
Radnym materiał został przekazany w formie e lektronicznej . W dniu dzisiejszym nie chc iałby 

podejmować dyskusji w tym zakresie, ponieważ wszyscy Radni powinni najpierw dokładnie 
zapoznać się z treścią Sprawozdania. Następnie zostały przytoczone podstawowe dane 
dotyczące zamknięc ia roku budżetowego. Zaznaczył, że ten materiał ten jest bardzo dobrym 
źródłem informacj i o działaniach i zadaniach inwestycyjnych. N ied·lugo będzie odpowiedni 
czas na dokładną analizę dokumentu zarówno podczas posiedze11 Komisji jak i na Sesj i Rady 
Powiatu. 

Ad.11. 
Przewodniczący Rady poinformował Radnych, że Informacja Starosty o pracy Zarządu 
między posiedzeniami została dostarczona w wersj i e lektronicznej. 
Informacja Starosty stanowi za łącznik nr I O do protokołu. 

Radny Michał Ramlau poprosił o rozwinięcie punktu z posiedzenia Zarządu z dnia 25 lutego 
dot. leasingu samochodu osobowego na potrzeby Starostwa, zapytał czy któryś z dostępnych 
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pojazdów będzie wycofywany czy Starostwo zakupi nowy samochód. Następnie zadał 
pytanie dot. Infonnatora Tygodnik Powiatu i Gmin", czy jest to nowe przedsięwzięcie 
Starostwa, czy dotychczasowa współpraca z gazetą „Poza Toruń." Następnie poruszył· kwestię 
zbycia udziału Powiatu Toru11skiego nieruchomości położonej przy ulicy Bawarczyków 
w Toruniu. 

Starosta Toruński odpowiedział , że leasing zosta ł przyjęty przez Radę Powiatu Toru11skiego 
poprzez uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej. W celu zabezpieczenia potrzeb 
samochodowych Starostwa podj ęto decyzję, że co 4 lata będzie wymieniany jeden 
z samochodów na nowy. W tej chwili czekamy na podpisanie umowy z firmą leasingową. 
Jeś li chodzi o Informator, czasopismo wyszło z propozycją wydawania raz w tygodniu 
specj alnego dodatku dedykowanemu Powiatowi Toruńskiemu, na którego treść nie mamy 
wpływu oraz dodatku wydawanego raz w mies iącu , którego treść będzie zależała od nas. 
W ramach współpracy będz iemy mogli wydawać bezpłatnie ogłoszenia . Na razie została 
podpisana umowa na okres próbny. N iezmiennie będziemy dalej współpracować z gazetą 
Poza Toru11. Jeśli chodzi o zbycie udziałów jest to ostatni etap porządkowania stosunków 
własnościowych w tym obszarze. 

,. 

Następnie Sekretarz Powiatu przedstawił sytuację obiektu przy ulicy Bawarczyków. 

Radny Michał Ramlau zapytał, czy Zarząd rozważał możliwość sprzedaży gruntów w trybie 
przetargowym, czy nie byłoby to korzystniejsze. 

Sekretarz Powiatu odpowiedział, że oczywiście taka opcja była dokładnie analizowana 
zarówno przez Powiat, Prezydenta Miasta Torunia jak i prawników. Ustawa o gospodarce 
nieruchomościami dokładnie precyzuje, kiedy należy podjąć inną decyzję w zakresie 
sprzedaży gruntu niż uruchomienie trybu przetargowego, takim przypadkiem jest sytuacja 
kiedy działka nie może być samodzielnie zagospodarowana. Ponadto Prezydent Miasta 
Torunia wydal decyzję o warunkach zabudowy dla sąs iedniej nieruchomości. Po trzecie 
ostateczną decyzję podejmuje Wojewoda Kujawsko - Pomorski. 

Radny Michał Ramlau zapytał, czy dzisiaj obecny jest przedstawiciel gazety Nowości. Po 
negatywnej odpowiedzi Przewodniczącego Rady Powiatu zaproponował, aby dziennikarze 
z Nowości relacjonowal i sesje Rady Powiatu. 

Radny Dariusz Meller zapytał o markę leasingowanego samochodu oraz czy 19 tys. zł. 

przeznaczone na wentylację grawitacyjną w Zespole Szkół w Chełmży są wystarczającymi 
środkami na realizację zaleceó Pat1stwowej Straży Pożarnej. Następnie zadał pytanie 
dotyczące ceny oraz wielkości działki na terenie DPS Browina. 

Starosta Toruński odpowiedział, że po procedurze przetargowej zatwierdzony został 

samochód marki Opel Insygnia. Po drugie, nie wiadomo czy wspomniana kwota będzie 
wystarczająca na całkowite udrożnienie wentylacji, zależy to od opinii zakładu 

kominiarskiego. W chwili obecnej nie sprzedano żadnej nieruchomości w DPS Browina. 
Zarząd wyraził jedynie zgodę na rozpoczęcie procesu sprzedaży nieruchomości , czyli na 
uzgodnienia z Dyrektor DPS w Browinie, potencjalnym wykonawcą oraz zlecenie operatu. 
Nie chodzi tutaj o wydzieloną działkę budowlaną tylko o nieruchomość, którą wcześniej 

rozważano przekazać nieodpłatnie gminie Chełmża. Na razie zgłos ił s i ę podmiot 
zainteresowany zakupem. 

Sekretarz Powiatu powiedz iał , że zlecono wykonanie operatu. 
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Ad.12. 
Radny Leszek Syroka złożył na prośbę mieszkańców Lubicza Górnego interpelację dot. 
wykonania rejestru osuwisk na terenie Powiatu Toru11skiego, ze szczególnym 
uwzględnieniem miejscowości Lubicz Górny, aby można było podjąć dalsze czynności 
zapobiegające katastrofie budowlanej. 

Członek Zarządu Mirosław Nawrotek powiedział, że na złożoną interpelację odpowie 
w formie pisemnej. 

Radny Dariusz Meller poruszył kwestię dotyczącą możliwości poruszania się pieszych na 
śc ieżkach rowerowych. 

Następnie Radni podjęli dyskusję w kwesti i stosowania przepisów ustawy Prawo o ruchu 
drogowym w odniesieniu do ścieżek rowerowych. 

Starosta Toru11ski Mirosław Graczyk podsumował dyskusję stwierdzając, że interpretacja 
przepisów prawa wynikających z ustawy prawo o ruchu drogowym leży w kompetencji 
Policji. " 

Radny Michał Ramlau zapytał czy PZD ma plan regularnej wycinki drzew oraz krzewów przy 
pasach drogowych dróg powiatowych, czy jest to tylko jednorazowa akcja. 

Członek Zarządu Wiesław Kazaniecki odpowiedz ia ł , że PZD wykonuje odpowiednie prace 
zgodnie z ustalonym harmonogramem działa,,. 

Radny Michał Ramlau zwrócił uwagę na zgłaszaną przez mieszka11ców potrzebę naprawy 
usterki na drodze powiatowej na odcinku Łążyn - Kawęczyn, która została wyremontowana 
w systemie nakladkowym. Podziękował za szybką naprawę drogi na odcinku Brzozówki -
Łążynek. 

Członek Zarządu Mirosław Nawrotek podziękował za sprawne działanie Dyrektorowi 
i pracownikom PZD. 

Radni nie podjęli dalszej dyskusji w powyższym temacie. 

Ad.13. 
Przewodniczący Rady Powiatu poin formował, że wpłynęła odpowiedź od Wojewódzkiego 
Zarządu Dróg na interpelację Radnego Mariana Rzeszotka. 

Radny Michał Ramlau · popros ił o przekazan ie mu odpowiedzi na interpelację Radnego 
Mariana Rzeszotka. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że do korka kwietnia Radni powinni złożyć ponownie 
oświadczenie majątkowe . 

Sekretarz Powiatu poinformował, że roczne oświadczenie majątkowe wraz z wymaganymi 
wnioskami składa się również do Urzędu Skarbowego. 

Radny Michał Ramlau zapytał, czy Przewodniczący Rady dopełni-I obowiązku z łożenia 
pierwszego oświadczenia majątkowego i z jakiego powodu ni e zostało ono opublikowane na 
stronie Biuletynu Informacji Publicznej, ponieważ otrzymuje sygnały, że na stronie 
internetowej BIP nie ma umieszczonego tego dokumentu. 
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Przewodniczący Rady Powiatu odpowiedział, że ze względu na pełnioną funkcję 
oświadczenie majątkowe złożył do Wojewody Kujawsko - Pomorskiego. 

Ad.15. 
Przewodniczący Rady Powiatu, Tomasz Zakrzewski wobec braku dyskusji i wyczerpanego 
porządku obrad zamknął VI Sesję w dniu 31 marca 2015 r. o godzinie 1615

• 

Protokołowała 

Aneta Sobczak 
Katarzyna Machalewska 

p~ODNlCZĄCY 

1\ o/~C 
To\ asz Zakr,ewski 

9 


